
Kunnanvaltuusto § 40 14.12.2020
Elinvoimalautakunta § 72 03.11.2021

Vastaus valtuutettu Eero Kukkosen ynnä muiden valtuustoaloitteeseen koskien taajama-alueiden
puutarhapalstojen tarpeen selvittämistä

Kvalt 14.12.2020 § 40

 Valtuutettu Eero Kukkonen jätti 14.12.2020 valtuuston puheenjohtajalle
valtuustoaloitteen koskien sen selvittämistä, onko taajama-alueella tarvetta
varata aluetta puutarhapalstoille. Valtuustoaloitteen allekirjoittajina olivat
Eero Kukkonen, Matti Ahonen, Lilja Korhonen, Jorma Korhonen ja Rauni
Pursiainen.

Päätös:
 Lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

Elinvoimalautakunta 03.11.2021 § 72

 Kunnanhallitus on lähettänyt aloitteen elinvoimapalveluiden ja
hallintopalveluiden valmisteltavaksi.

 Valtuustoaloitteessa esitetään, että selvitetään onko taajama-alueella
tarvetta varata aluetta puutarhapalstoille. Aloitteessa todetaan, että
kaikenlainen viriketoiminta ja hyväksi terveyden ja hyvinvoinnin lisäämisen ja
säilyttämisen kannalta.

Vastaus aloitteeseen:
 Hallintopalvelut on tehnyt kuntalaiskyselyn, jolla on selvitetty kuntalaisten

mielipidettä puutarhapalstojen tarpeellisuudesta. Kyselylinkki oli avoinna
12.5.-23.5.2021 välisenä aikana. Vastaajia oli yhteensä 35, joista 62,9 % piti
taajama-alueen puutarhapalstaa tarpeellisena. Kysyttäessä kiinnostusta
viljelemisestä viljelypaikalla, halukkaita oli 25,7 %. Tärkeinä asioita
viljelypaikalla pidettiin vesipistettä, hyvää multamaata, selvää palstojen
jakoa ja kulkukäytäviä niiden välissä. Pohdittaviakin asioita heräsi, kuten
kuinka estetään ilkivallan teot ja alueen aitaaminen rusakoiden pääsyn
estämiseksi.

 Muutamia halukkaita viljelypaikan vuokraajia kunnassa olisi, joten sopivia
viljelyalueita on tarkasteltu. Sopivana paikkana toimisi esimerkiksi koulun
vastaisen, monitoimitalolle vievän kävelytien viereisen kerrostalon vanha
viljelyspalsta. Vaikka ko. alue soveltuu asemakaava-alueella sijaitsevista
kunnan maista parhaiten viljelyyn, vaatisi se täydellisen maanmuokkauksen,
sillä alue on aikojen saatossa niittynyt.

 Puutarhapalstojen tarpeellisuudesta teetetyn kyselyn mukaisesti
kiinnostuneita henkilöitä olisi 25,7 % 35:stä vastaajasta eli noin kymmenen
yhteensä. Kiinnostuneiden määrä ja viljelyspalstasta mahdollisesti perittävän
vuokran suuruusluokka huomioon ottaen niityttyneen maapalstan
kunnostaminen viljelyskäyttöä varten ei ole kunnan järjestämänä
mahdollista.

 Valmistelija: hallintojohtaja, elinvoimajohtaja

Elinvoimajohtajan päätösehdotus:



 Elinvoimalautakunta päättää

 antaa yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen ja ehdottaa, että
kunnanhallitus saattaa vastauksen kunnanvaltuustolle tiedoksi.

 Päätös:
Hyväksyttiin yksimielisesti. Esityslistan päätösehdotuksesta korjattiin
virheellinen viittaus kuntalaisaloitteeseen ja korjattiin sanamuodoksi tilalle
"valtuustoaloitteeseen".


